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Rada Miejska w Ornecie      

Protokół nr 5/2024 

LXXII Sesja w dniu 24 kwietnia 2024 r. zwołana przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w Ornecie  

w dniu 12.04.2024 r. na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  

o samorządzie gminnym (t. j. Dz. U. z 2023 poz. 40 ze zm.). 

Obrady transmitowane i nagrywane przez Urząd Miejski w Ornecie – rejestracja dźwięku i obrazu. 

Miejsce obrad: Sala Sesyjna Urzędu Miejskiego w Ornecie.  

Obrady rozpoczęto 24 kwietnia 2024 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:21 tego samego dnia. 

Obecni radni Rady Miejskiej w Ornecie: według listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu 

sesji.  Goście według listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 do protokołu sesji. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Krzysztof Jan Banucha  

2. Dariusz Butkiewicz 

3. Ryszard Franciszek Ferenc 

4. Marcin Krzysztof Jotko  

5.  Piotr Junko 

6. Adam Paweł Kaczmarek  

7. Danuta Kamińska  

8. Daniel Kogut  

9. Bogdan Kowieszko 

10. Marzena Maria Ołtuszewska  

11. Emil Mateusz Rońda  

12. Andrzej Salamonik  

13. Paweł Skowyrski 

14. Józef Uzar  

15. Krzysztof Marcin Widerski  

Porządek obrad: 

1. Otwarcie LXXII sesji Rady Miejskiej w Ornecie.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Propozycje zmian porządku obrad.  

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do prowadzenia zadania z zakresu administracji 

rządowej – bieżące utrzymanie mogiły zbiorowej z okresu II wojny światowej – druk 502. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej Gminy Orneta na lata 2024 

– 2028 – druk 503.  
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6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Orneta na lata 2024 – 2034 – druk  504. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta 

na 2024 r. – druk 505. 

8. Przedstawienie i przyjęcie protokołu kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady 

Miejskiej w Ornecie w Urzędzie Miejskim w Ornecie w dniach 19.02.2024 r. – 17.04.2024 r. dotyczącej 

umorzeń, odroczeń i zwolnień z podatków oraz efekty windykacji tych środków w roku 2022 i 2023. 

9. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2023 rok dla GMINY ORNETA. 

10. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2023 r. poz. 40 ze zm.)  

11. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkańców w sprawach dotyczących gminy. 

12. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

13. Informacje i komunikaty. 

14. Zamknięcie obrad. 

 

1. Otwarcie LXXII sesji Rady Miejskiej w Ornecie. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Bardzo proszę o zajmowanie miejsc. Bardzo proszę o odczytanie 

pisma. 

Radny Marcin Jotko: Informacja dla uczestników sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 24 kwietnia 

2024 r. Sesja Rady Miejskiej w Ornecie jest transmitowana na żywo i rejestrowana w formie dźwięku i 

obrazu. Nagranie sesji jest udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie 

internetowej Urzędu Miejskiego w Ornecie. Administratorem danych osobowych jest Rada Miejska w 

Ornecie. Państwa dane osobowe będą przetwarzane w celu realizacji obowiązków prawnych ciążących 

na administratorze oraz gdy przetwarzanie jest niezbędne do wykonania zadania realizowanego w 

interesie publicznym lub ramach sprawowania władzy publicznej powierzonej administratorowi. 

Podstawą prawną przetwarzania danych jest artykuł 6 rozporządzenia Unii Europejskiej z dnia 27 

kwietnia 2016 r. oraz ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym stanowiącym, iż obrady 

rady gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania 

obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy oraz w 

sposób zwyczajowo przyjęty. Pełną informację dotyczącą przetwarzania państwa danych osobowych 

można uzyskać na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Ornecie i Biuletynie Informacji Publicznej 

Urzędu. Klauzula informacyjna wywieszona jest również na drzwiach wejściowych do sali, w której 

odbywa się sesja. Uczestnicy sesji, którzy nie chcą aby ich wizerunek był rozpowszechniany mogą 

stanąć w miejscu nieobjętym zasięgiem kamer. Jednocześnie informuję osoby uczestniczące w sesji 

Rady Miejskiej, aby w trakcie swoich wypowiedzi bez uzasadnionej potrzeby nie ujawniały danych osób 

niebędących funkcjonariuszami publicznymi, nie pełniących funkcji publicznej, ani nie związanych z tą 

funkcją. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Otwieram 72 sesję Rady Miejskiej Ornecie. Bardzo 

serdecznie witam wszystkich państwa radnych. Witam na sesji Honorowych Obywateli naszej gminy: 

pana Henryka Sobocińskiego i pana Ryszarda Ferenca. Sam się nie będę witał. Bardzo, bardzo 

serdecznie witam Przewodniczącą Gminnej Rady Seniorów w Ornecie panią Leokadię Adamczyk. 

Witam Skarbnika Gminy panią Annę Kich, radcę prawnego, mecenasa Krzysztofa Gulbinowicza. Witam 

członka Rady Powiatowej Warmińsko-Mazurskiej Izby Rolniczej w powiecie lidzbarskim pana 

Mirosława Zdunka. Witam sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli, kierowników jednostek 
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organizacyjnych gminy, pracowników Urzędu Miejskiego oraz mieszkańców naszej gminy. Zamykamy 

punkt 1. 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: I przechodzimy do punktu 2. Stwierdzenie prawomocności. Bardzo 

proszę wszystkich państwa radnych o przyciśnięcie przycisku kworum. W sesji uczestniczy 14 radnych 

z 15 osobowego składu rady, a więc dzisiejsza sesja jest prawomocna, możemy podejmować wszelkie 

uchwały. Zamykamy punkt 2. 

 

3. Propozycje zmian porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 3. Propozycje zmian w porządku obrad. 

Mam propozycję, abyśmy wprowadzili protokoły ostatnich sesji, a więc, żeby wprowadzić protokół sesji 

z 31 stycznia, 28 lutego, 6 marca i 27 marca. Czy ktoś z państwa ma jeszcze jakieś propozycje zmian w 

porządku obrad? Nie widzę. W takim razie przejdziemy do głosowania. Najpierw o wprowadzenie do 

porządku obrad Przyjęcie protokołu 68 sesji Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 31 stycznia 2024. Kto z 

państwa radnych jest... Proszę włączyć głosowanie. Kto jest za wprowadzeniem? Kto jest przeciw? Kto 

się wstrzymuje? Proszę przycisnąć przycisk. Nie mamy jeszcze...Jest już. Coś nie bardzo chce mi się... 

Za 14 radnych. Ten protokół został wprowadzony do porządku obrad w punkcie 4. 

 

Głosowano w sprawie: Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie jako punkt 4 - Przyjęcie 

protokołu LXVIII Sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 31.01.2024 r.  

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin 

Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , Bogdan 

Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof 

Marcin Widerski  

NIEOBECNI (1) Emil Mateusz Rońda  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie : Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie jako punkt 

4 - Przyjęcie protokołu LXVIII Sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 31.01.2024 r - stanowi załącznik nr 

3 do protokołu sesji. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do wprowadzenia do porządku obrad: Przyjęcie 

protokołu 60-rej, przepraszam, 70-tej sesji Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 28 lutego 2024 to jest punkt, 

to będzie w punkcie 5. Proszę włączyć głosowanie. Kto jest za wprowadzeniem? Kto jest przeciw? Kto 

się wstrzymuje? Jeszcze pan Dariusz Butkiewicz. Dziękuję. Za 14 głosów. Wprowadzamy ten punkt do 

porządku pod punktem 5. 

Głosowano w sprawie: Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie jako punkt 5 - Przyjęcie 

protokołu LXX sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 28.02.2024 r. 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin 

Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , Bogdan 

Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof 

Marcin Widerski; NIEOBECNI (1) Emil Mateusz Rońda  
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Imienny wykaz głosowania w sprawie : Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie jako punkt 

5 - Przyjęcie protokołu LXX sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 28.02.2024 r. 

- stanowi załącznik nr 4 do protokołu sesji. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Następne, przyjęcie protokołu 70, 69 sesji Rady Miejskiej w Ornecie 

z dnia 6 marca 2024 roku. Proszę włączyć głosowanie. Kto jest za wprowadzeniem? Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymuje? Za 14 głosów, będzie to w punkcie 6 porządku obrad. 

Głosowano w sprawie: Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie jako punkt 6 - Przyjęcie 

protokołu LXIX sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 06.03.2024 r.  

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin 

Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , Bogdan 

Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof 

Marcin Widerski   NIEOBECNI (1) Emil Mateusz Rońda  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie : Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie jako punkt 

6 - Przyjęcie protokołu LXIX sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 06.03.2024 r.  - stanowi załącznik nr 

5 do protokołu sesji. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: I ostatnia propozycja. Przyjęcie protokołu 71 sesji Rady Miejskiej w 

Ornecie z dnia 27 marca 2024 roku. Proszę włączyć głosowanie Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymuje? 13 głosów za, 1 wstrzymujący. Będziemy rozpatrywać ten protokół w punkcie 7. I teraz 

proszę odświeżyć porządek obrad. Zamykamy punkt 3. 

Głosowano w sprawie: Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie jako punkt 7 - Przyjęcie 

protokołu LXXI sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 27.03.2024 r. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko , 

Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena 

Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Dariusz Butkiewicz NIEOBECNI (1) Emil Mateusz Rońda  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie : Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie jako punkt 

7 - Przyjęcie protokołu LXXI sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 27.03.2024 r.  - stanowi załącznik nr 

6 do protokołu sesji. 

 

Zmieniony porządek obrad: 

 

1. Otwarcie LXXII sesji Rady Miejskiej w Ornecie. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Propozycje zmian porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu LXVIII Sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 31.01.2024 r. 

5. Przyjęcie protokołu LXX sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 28.02.2024 r. 

6. Przyjęcie protokołu LXIX sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 06.03.2024 r. 

7. Przyjęcie protokołu LXXI sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 27.03.2024 r. 
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do prowadzenia zadania z zakresu administracji 

rządowej – bieżące utrzymanie mogiły zbiorowej z okresu II wojny światowej – druk 502. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej Gminy Orneta na lata 2024 

– 2028 – druk 503. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Orneta na lata 2024 – 2034 – druk 504. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta 

na 2024 r. – druk 505. 

12. Przedstawienie i przyjęcie protokołu kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady 

Miejskiej w Ornecie w Urzędzie Miejskim w Ornecie w dniach 19.02.2024 r. – 17.04.2024 r. dotyczącej 

umorzeń, odroczeń i zwolnień z podatków oraz efekty windykacji tych środków w roku 2022 i 2023. 

13. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2023 rok dla GMINY ORNETA. 

14. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2023 r. poz. 40 ze zm.) 

15. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkańców w sprawach dotyczących gminy. 

16. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

17. Informacje i komunikaty. 

18. Zamknięcie obrad. 

 

4. Przyjęcie protokołu LXVIII Sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 31.01.2024 r. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 4 porządku obrad. Przyjęcie protokołu 68 

sesji Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 31 maja... 31 stycznia 2024 roku. Protokół tradycyjnie był do 

wglądu na eSesji albo w Biurze Rady. Czy ktoś z państwa ma uwagi do tego protokołu? Nie widzę. W 

takim razie przejdziemy do głosowania. Kto z państwa jest za przyjęciem protokołu? Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymuje? 13 głosów za, 1 wstrzymujący, protokół został przyjęty. Zamykamy punkt 4. 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu LXVIII Sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 31.01.2024 r. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko , 

Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena 

Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Dariusz Butkiewicz NIEOBECNI (1) Emil Mateusz Rońda  

Imienny wykaz głosowania w sprawie: Przyjęcie protokołu LXVIII Sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 

31.01.2024 r.- stanowi załącznik nr 7 do protokołu sesji. 

5. Przyjęcie protokołu LXX sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 28.02.2024 r. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 5 porządku obrad. Przyjęcie protokołu 70 

sesji Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 28 lutego 2024 roku. Protokół był do wglądu, tradycyjnie. Czy ktoś 

z państwa ma uwagi do tego protokołu? Nie ma. W takim razie proszę włączyć głosowanie. Kto jest za 

przyjęciem protokołu? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 13 głosów za, 1 wstrzymujący, protokół 

został przyjęty. Zamykamy punkt 5. 
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Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu LXX sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 28.02.2024 r. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko , 

Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena 

Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Dariusz Butkiewicz NIEOBECNI (1) Emil Mateusz Rońda  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie: Przyjęcie protokołu Przyjęcie protokołu LXX sesji Rady Miejskiej 

w Ornecie w dniu 28.02.2024 r.- stanowi załącznik nr 8 do protokołu sesji. 

 

6. Przyjęcie protokołu LXIX sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 06.03.2024 r. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 6 porządku obrad. Przyjęcie protokołu 69 

sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 6 marzec 2024. Protokół był do wglądu w Biurze Rady i na eSesji. 

Czy ktoś z państwa ma pytania, albo uwagi, albo wnioski do tego protokołu? Nie ma. W takim razie 

włączamy głosowanie... Przepraszam bardzo, pan Dariusz Butkiewicz, proszę się zgłosić do dyskusji. 

Proszę bardzo. Muszę włączyć, pan musi urządzenie. Już można. Jeszcze raz proszę nacisnąć. Zgłosić 

się tabletem, a tu przepraszam, już może pan. Nie, jeszcze nie może, tak?  

Radny Dariusz Butkiewicz: Już mogę, już mogę.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: To proszę bardzo. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Dzień dobry. Witam mieszkańców wszystkich, którzy przybyli na ostatnią 

sesję kadencji Rady 2018- 2023. Witam mieszkańców oglądających, mam nadzieję, tą sesję, wyjątkowo. 

I witam samorząd Ornecki. Mam takie zapytanie odnośnie tego punktu, bo sesja transmitowana na 

żywo nie była, nie było, głosu żadnego. Czy, czy mimo jakichś tam nawet bezpośrednich telefonów 

podczas sesji, zgłaszania, nie zostało to poprawione. Później jak oglądałem tą sesję, dźwięk został 

podłożony, ale też takie dosyć niedokładnie, ponieważ było przesunięcie dźwięku z obrazem, o kilka 

sekund. Co było przyczyną, że tego dźwięku nie było? 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Sesja z 6 maja, marca tak? Uroczysta chyba 29. No, ale to już jak nie... 

Panie Darku, była awaria sprzętu, to się zdarza. Zresztą ta awaria nastąpiła tuż przed sesją, nie byliśmy 

w stanie już tego zmienić, więc staraliśmy się, bo nie było rzeczywiście głosu w ogóle, ale ten głos został 

podłożony, jeżeli trochę nieudolnie no to trudno, wina sprzętu. I nie mieliśmy czasu na to, żeby odwołać 

sesję, albo, albo kogoś ściągnąć, fachowca. Jak wiecie ten sprzęt, który mamy, no jest dobry, ale też 

czasami zdarzają się awarie. I nie zawsze jesteśmy w stanie wszystkie te awarie usunąć. Czy są jeszcze 

jakieś uwagi? Jeżeli nie ma, to przejdziemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

protokołu? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 14 głosów za. Protokół został przyjęty. Zamykamy 

punkt 6. 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu LXIX sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 06.03.2024 r. 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin 

Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , Bogdan 

Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof 

Marcin Widerski, NIEOBECNI (1) Emil Mateusz Rońda  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie: Przyjęcie protokołu LXIX sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 

06.03.2024 r. - stanowi załącznik nr 9 do protokołu sesji. 
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7. Przyjęcie protokołu LXXI sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 27.03.2024 r. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 7 porządku obrad. Przyjęcie protokołu 71 

sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 7 marzec 2024 ten protokół był do wglądu również na eSesji i w 

biurze rady. Czy ktoś z państwa ma pytania albo wnioski do tego protokołu? Jeżeli nie ma, to 

przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 13 

głosów za, 1 wstrzymujący, protokół został przyjęty. Zamykamy punkt 7. 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu LXXI sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 27.03.2024 r. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko , 

Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena 

Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof Marcin Widerski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Dariusz Butkiewicz, NIEOBECNI (1) Emil Mateusz Rońda  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie: Przyjęcie protokołu LXIX sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 

06.03.2024 r. - stanowi załącznik nr 10 do protokołu sesji. 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do prowadzenia zadania z zakresu 

administracji rządowej – bieżące utrzymanie mogiły zbiorowej z okresu II wojny światowej – druk 

502. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 8 porządku obrad. Rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia do prowadzenia zadania z zakresu administracji rządowej bieżącego 

utrzymania mogiły zbiorowej z okresu II wojny światowej, druk 502. Proszę państwa, tu mam taką 

uwagę, ponieważ w międzyczasie jakby, przygotowane projekty uchwał, a doszliśmy do sesji, to się 

zmieniła podstawa, podstawa prawna i w każdej uchwale z 4, które będziemy głosować. Prosiłbym, 

żebyście sobie państwo tam zmienili w podstawie prawnej, w tej chwili jest to ustawa o samorządzie 

gminnym i tam jest Dziennik Ustaw z 2023 pozycja 40, a ma być Dziennik Ustaw z 2024 pozycja 609 i, i 

tak będzie w każdej z tej uchwał. Poza tym, zmian innych nie ma, poza tymi zmianami, które zostały 

zgłoszone już na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Projekt uchwały, który będziemy teraz 

procedować był rozpatrywany na wspólnym posiedzeniu komisji stałej i otrzymał opinię pozytywną. 

Czy ktoś z państwa radnych ma pytania lub uwagi do tego projektu uchwały? Nie ma, w takim razie 

przejdziemy do głosowania. Kto jest za podjęciem uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje?  

14 głosów za, uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 8. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do prowadzenia zadania z 

zakresu administracji rządowej – bieżące utrzymanie mogiły zbiorowej z okresu II wojny światowej – 

druk 502. 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin 

Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , Bogdan 

Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof 

Marcin Widerski, NIEOBECNI (1) Emil Mateusz Rońda  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do 

prowadzenia zadania z zakresu administracji rządowej – bieżące utrzymanie mogiły zbiorowej z okresu 

II wojny światowej, druk 502 - stanowi załącznik nr 11 do protokołu sesji. 
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Uchwała nr BRM.0007.20.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 24 kwietnia 2024 r. - stanowi załącznik 

nr  12 do protokołu sesji. 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej Gminy 

Orneta na lata 2024 – 2028 – druk 503. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 9 porządku obrad. Rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Pomocy Domowej, Przemocy 

Domowej, przepraszam, oraz ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej Gminy Orneta na lata 

2024-2028, druk 503. Ten projekt uchwały był opiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych, 

otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z państwa ma pytania albo uwagi do tego projektu? Nie widzę, 

przechodzimy do głosowania. Kto jest za przyjęciem uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 

13 głosów za, brak jednego, przepraszam, 14 głosów za, uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 9. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej 

Gminy Orneta na lata 2024 – 2028 – druk 503. 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin 

Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , Bogdan 

Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof 

Marcin Widerski, NIEOBECNI (1) Emil Mateusz Rońda  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy 

Domowej Gminy Orneta na lata 2024 – 2028, druk 503 - stanowi załącznik nr 13 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.21.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 24 kwietnia 2024 r. - stanowi załącznik 

nr  14 do protokołu sesji. 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2024 – 2034 – druk 504. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 10. Rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 

2024-2034, druk 504. Czy ktoś z państwa...był on opiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych 

i otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z państwa ma pytania albo uwagi do tego projektu? Nie widzę, 

w takim razie przechodzimy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 14 

głosów za, uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 10. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2024 – 2034 – druk 504. 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin 

Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , Bogdan 
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Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof 

Marcin Widerski, NIEOBECNI (1) Emil Mateusz Rońda  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2024 – 2034, druk 504 - stanowi 

załącznik nr 15 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.22.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 24 kwietnia 2024 r. - stanowi załącznik 

nr  16 do protokołu sesji. 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Orneta na 2024 r. – druk 505. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 11. Rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta na 2024, druk 505, był opiniowany 

na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z państwa ma uwagi 

albo pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę, w takim razie przychodzimy do głosowania. Kto jest 

za podjęciem uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 14 głosów za, uchwała została podjęta. 

Zamykamy punkt 14, 11 przepraszam, skróciłem trochę. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy Orneta na 2024 r. – druk 505. 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin 

Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , Bogdan 

Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof 

Marcin Widerski , NIEOBECNI (1) Emil Mateusz Rońda  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu gminy Orneta na 2024 r., druk 505- stanowi załącznik nr 17 do protokołu sesji. 

Uchwała nr BRM.0007.23.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 24 kwietnia 2024 r. - stanowi załącznik 

nr  18 do protokołu sesji. 

 

12. Przedstawienie i przyjęcie protokołu kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady 

Miejskiej w Ornecie w Urzędzie Miejskim w Ornecie w dniach 19.02.2024 r. – 17.04.2024 r. 

dotyczącej umorzeń, odroczeń i zwolnień z podatków oraz efekty windykacji tych środków w roku 

2022 i 2023. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: I przechodzimy do punktu 12. Przedstawienie i przyjęcie protokołu 

kontroli przeprowadzonej, przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej w Ornecie w 

Urzędzie Miejskim w Ornecie, w dniach 19 luty 2024 - 17 kwiecień 2024, dotyczącej umorzeń, odroczeń 

i zwolnień z podatków oraz efekty windykacji tych środków w roku 2022-2023. Bardzo proszę 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej pana radnego Adama Kaczmarka o odczytanie protokołu. Nie 

nacisnąłeś chyba, ale teraz, jeszcze głosu nie ma, a tu, już będzie. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Adam Kaczmarek odczytał protokół kontroli przeprowadzonej 

przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej w Ornecie w Urzędzie Miejskim w Ornecie, w dniach 19 luty 



Strona 10 z 19 
BRM.0002.5.2024 Protokół nr 5/2024 LXXII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 24 kwietnia 2024 r. 

2024 - 17 kwiecień 2024, dotyczącej umorzeń, odroczeń i zwolnień z podatków oraz efekty windykacji 

tych środków w roku 2022-2023 – protokół stanowi załącznik nr 19 do protokołu sesji. 

 

Radny Adam Kaczmarek: Panie Przewodniczący czy jeśli mógłbym jeszcze zabrać głos? Proszę bardzo. 

W związku z tym, że jest to ostatnia sesja rady w tej kadencji, chciałbym bardzo serdecznie 

podziękować wszystkim członkom komisji rewizyjnej. Koleżance Marzenie Ołtuszewskiej, kolegom: 

Krzysztofowi Widerskiemu, koledze Piotrowi Junko i koledzy Danielowi Kogutowi za naprawdę 

merytoryczne, rzetelne wspomaganie mnie, w tej bardzo trudnej roli przewodniczącego komisji 

rewizyjnej. Chciałbym też podziękować całej Radzie Miejskiej za przychylność, i że tak powiem 

akceptację tej naszej pracy. Bardzo dziękuję pani Skarbnik. Bez pani Skarbnik Ani Kich, wiele rzeczy by 

nie poszło tak szybko i tak sprawnie chociaż też różnie z tym bywało, ale także dziękuję wszystkim 

pracownikom Urzędu Miejskiego, którzy naprawdę swoją merytoryczną postawą i wiedzą, przyczyniali 

się do tego, że te posiedzenia były sprawne, konkretne i mogliśmy w spokoju pracować i opracowywać 

te wszystkie protokoły. No i na końcu oczywiście chciałbym podziękować panu Burmistrzowi i panu 

Zastępcy Burmistrza za współpracę przez nie tylko te 5 ostatnich lat, ale 18 lat, kiedy miałem 

niesamowitą przyjemność i wielki zaszczyt piastować mandat radnego. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych ma pytania do tego 

protokołu? To w takim razie przejdziemy do głosowania w sprawie przyjęcia protokołu Komisji 

Rewizyjnej. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem protokołu? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 

14 głosów za, protokół zostaje przyjęty. Zamykamy punkt 12. 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcia protokołu kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady 

Miejskiej w Ornecie w Urzędzie Miejskim w Ornecie w dniach 19.02.2024 r. – 17.04.2024 r. dotyczącej 

umorzeń, odroczeń i zwolnień z podatków oraz efekty windykacji tych środków w roku 2022 i 2023. 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin 

Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , Bogdan 

Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof 

Marcin Widerski , NIEOBECNI (1) Emil Mateusz Rońda  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie: Przyjęcia protokołu kontroli przeprowadzonej przez Komisję 

Rewizyjną Rady Miejskiej w Ornecie w Urzędzie Miejskim w Ornecie w dniach 19.02.2024 r. – 

17.04.2024 r. dotyczącej umorzeń, odroczeń i zwolnień z podatków oraz efekty windykacji tych 

środków w roku 2022 i 2023 - stanowi załącznik nr 20 do protokołu sesji. 

 

13. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2023 rok dla GMINY ORNETA. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 13. Ocena zasobów Pomocy Społecznej za 

2023 rok dla gminy Orneta. Tę, tą ocenę analizowaliśmy na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i ona 

została przyjęta przez wspólne posiedzenie. Czy ktoś z państwa ma pytania albo uwagi do tego 

dokumentu? Nie widzę, w takim razie proszę włączyć głosowanie. Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem tej, tego dokumentu? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 14 głosów za. Ocena została 

przyjęta. Zamykamy punkt 13. 
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Ocena zasobów Pomocy Społecznej za 2023 rok dla gminy Orneta - stanowi załącznik nr 21 do 

protokołu sesji. 

 

Głosowano w sprawie: Ocena zasobów pomocy społecznej za 2023 rok dla GMINY ORNETA. 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin 

Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamińska , Daniel Kogut , Bogdan 

Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar , Krzysztof 

Marcin Widerski, NIEOBECNI (1) Emil Mateusz Rońda 

  

Imienny wykaz głosowania w sprawie: Przyjęcia Oceny zasobów pomocy społecznej za 2023 rok dla 

GMINY ORNETA - stanowi załącznik nr 22 do protokołu sesji. 

 

14. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca  

1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2023 r. poz. 40 ze zm.) 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 14. Interpelacje i zapytania radnych 

składane zgodnie z artykułem 24 ustęp 3 do 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. 

Czy ktoś z państwa radnych ma zapytania albo interpelacje? Nie widzę, zamykamy punkt 14. 

 

15. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkańców w sprawach dotyczących gminy. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 15 porządku obrad. Pytania i wnioski 

sołtysów, mieszkańców w sprawach dotyczących gminy. Czy ktoś z państwa sołtysów chciałby zabrać 

glos? Nie widzę. Proszę bardzo pan Dariusz Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Witam ponownie, no pytania oczywiście miałem zadać do Burmistrza, 

ewentualnie Zastępcy, ale skoro ich nie ma, no to przypadło to do pani Skarbnik, niestety, będzie 

musiała mi odpowiedzieć niestety. Proszę panią jest taka, takie mam zagwozdkę. Przeglądając, 

przeglądając ostatnio Biuletyn Informacji Publicznej, kilka dni temu, widniała tam informacja o 

Zarządzaniu Burmistrza o przetargach, które miały być ogłoszone 30 kwietnia, na modernizację, znaczy 

drogi, drogi, ulicy tej Zielonej i drogi gminnej do Wojciechowa. W dniu dzisiejszym, jak zajrzałem na 

tym Biuletynie Informacji Publicznej, to już tego, tych zarządzeń nie było, a były inne. W dniu 

dzisiejszym, ogłoszenia Zastępcy Burmistrza z upoważnienia Burmistrza, o powołaniu komisji 

przetargowych na dokonanie właśnie tych i teraz modernizacji. Teraz mam pytanie, bo wiadomo 

jestem radnym, nie urzędnikiem i nie wiem, chciałbym, żeby pani mi wyjaśniła. 1 pytanie czy tak może 

być, że znikają zarządzenia Burmistrza, a później się pojawiają jakieś inne? To jest 1 pytanie. 2 pytanie: 

czy powołanie komisji tej do wyboru, kiedy to nastąpi? Bo powołanie komisji nastąpiło dzisiaj, w dniu 

dzisiejszym, dzisiaj zostaliśmy zaskoczeni powołaniem tej komisji, i teraz są pytania czy nadal ten 

przetarg ma się odbyć 30 kwietnia? Czy to, czy, czy inne to jest, bo tego tam nie ma, w tym, w tym, 

zarządzeniu. To dotyczy właśnie, te pytania, te 2 dotyczą, można powiedzieć, ewentualnie 3-cie co to 

znaczy na, w trybie podstawowym bez negocjacji? Bo pani jest w składzie jako Przewodnicząca komisji 

tej przetargowej. Te 3 pytania: czyli dlaczego zniknęły tamte zarządzenia? Dlaczego dzisiaj się pojawiły? 

I co to znaczy, że powołanie komisji, kiedy nastąpi przetarg? Bo w tych informacjach nie było, nie było 

tej daty już podanej 30 kwietnia. Ale mam jeszcze inne pytania. Na razie te pytania, które dotyczą 

właśnie tych przetargów, dotyczących, no, inwestycji. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Pan, pan mecenas Gulbinowicz. Bardzo proszę. Proszę 

nacisnąć, ja udzielę głosu. Raz tylko, już teraz. 
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Radca prawny, Krzysztof Gulbinowicz: Ja chciałem zwrócić uwagę panu radnemu Butkiewiczowi, że 

zgodnie z art. 24 ustęp 3 interpelacje i zapytania kieruje się do wójta, ewentualnie burmistrza, 

prezydenta. Także adresatem, nie ma po prostu adresatów pana pytań. I pani Skarbnik nie jest 

zobowiązana do udzielenia odpowiedzi na te pytania. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Czy ktoś chce państwa z państwa panu 

Butkiewiczowi udzielić na to pytanie? Ktoś jest kompetentny do udzielenia takiego pytania? Nie widzę, 

proszę pan Dariusz Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Ja, ja nie zgadzam się z panem prawnikiem, ponieważ jesteśmy w punkcie 

zapytania mieszkańców. Ja, jako mieszkaniec się pytam osoby, które, nie ma Burmistrza, nie ma 

przedstawiciela, ale pytania są, jest punkt pytania. Jest pani Skarbnik, która jest przewodniczącą komisji 

i ona powinna wiedzieć, prawda, odpowiedzieć na to pytanie. Dlatego skierowuję pytanie do pani 

Skarbnik. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Ja myślę, że skoro nie ma adresatów pytań, to mógłby pan to złożyć 

na piśmie i pan dostanie odpowiedź na piśmie. Proszę bardzo panie Mecenasie. 

Radca prawny, Krzysztof Gulbinowicz: Nawiązując do pana wypowiedzi przed chwilą, to nie zmienia 

faktu, że te zapytania i interpelacje składa się do wójta, burmistrza, prezydenta. To nie zależnie od tego 

czy to jest mieszkaniec, czy też pan to robi jako radny. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Bardzo proszę. Kto jeszcze? Pan Dariusz Butkiewicz. Jeszcze 

raz, bardzo proszę. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Ja ad vocem, oczywiście, bo tak jak wspomniałem wcześniej, że mam 

kolejne pytanie tylko odniosę się jeszcze do tego co pan powiedział. To jest dla mnie próba wymijania 

się z tej mojej odpowiedzi, ponieważ to odpowiedź powinna być prosta. Jest pani przewodnicząca, 

która powinna znać procedurę tych przetargów, a, a warto to zauważyć, że to co było wcześniej w 

zarządzeniu to też zniknęło, nie powinno zniknąć z BIP-u, ponieważ to jest zarządzenie, to powinno 

być. To raptownie znika dokument, który był zarządzeniem Burmistrza, a potem raptownie znika, to, 

to już jakaś nieprawidłowość jest uważam. Za nieprawidłowość uważam, ale sam przetarg, chciałbym 

to powiedzieć, też wyrazić swoją opinię, organizowany w ostatnim dniu, można powiedzieć, może nie 

do końca, w ostatnim dniu, bo Burmistrz, z tego co wiem pełni jeszcze funkcję, Zastępca, do czasu, do 

czasu, jeszcze zaprzysiężenia nowego Burmistrza, czyli te kilka dni, do 6-go zdaję się maja, może jeszcze 

oczywiście rozporządzenia różne tam wydawać i działać, ale czy to jest etyczne? O tym się mówi nawet 

w całej Polsce, że, że pewne takie ważne kwestie, jakieś ważne, bo ten przetarg jak na naszą gminę jest 

ważny, ponieważ on decyduje o wyborze, wyborze przedsiębiorcy, który ma wykonywać zadania już 

za, w okresie działania, nowego Burmistrza. I czy, mówi się zawsze, o tym słyszymy, że nie powinno się 

takich podejmować decyzji, które, które są w aspekcie gminy bardzo ważne i zostawić to już nowemu 

burmistrzowi. A tutaj ja nie dość, że nie mogę uzyskać odpowiedzi kiedy ten przetarg ma się odbyć, 

mimo że był gdzieś tam umieszczony, że 30 kwietnia także wychodzi jakby na ostatnią kadencję, jakby 

pan Burmistrz czy tam Wiceburmistrz teraz chciał ten przetarg na siłę przeprowadzić. To jest ta moja 

uwaga. Ale 2 pytanie jeszcze mam do, bo chcę państwu, już widzę, że nie chcecie odpowiedzieć. To jest 

przykre, mam nadzieję, że mieszkańcy oglądający czy będący tu na sali, oglądających sesję, też 

wyciągną swoje wnioski. Ale mam 2 pytanie. To co zapowiadałem, do pani Skarbnik. Czy, czy tak zwane, 

czy pozyskanie, uzyskanie dyplomu studiów podyplomowych MBA, przez, z tego co wiem chyba, że 

pani zaprzeczy, może się mylę, przez Burmistrza, Wiceburmistrza, panią jako panią Skarbnik i, i panią 

Sekretarz, czy był uzyskany w Collegium Humanum? Czy może pani mi to odpowiedzieć na pytanie? To 

chyba nie jest tajemnicą? Czy Collegium Humanum to było, te dyplomy są szkoły Collegium Humanum? 
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Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję za pytanie. Chcę panu powiedzieć, może zanim przejdziemy, 

to jeżeli pani Skarbnik będzie... Pytania to są dotyczące gminy. To jest po pierwsze. Po drugie, jak niech 

Pan cię nie powołuje na moralność, bo tu nie ma żadnej moralności. Jak pan wie, środki na te inwestycje 

zostały zabezpieczone w budżecie, zostały wystarane przez poprzedniego Burmistrza. Burmistrz 

urzęduje do 6 maja, tak jak pan mówi, ma prawo w tym czasie podejmować decyzje. Co to ma 

wspólnego z moralnością? A jaka by była moralność jakby teraz te przetargi rozpatrywała nowa pani 

Burmistrz, która do tego się nie przyłożyła? To też by było moralne czy niemoralne? Więc proszę nie 

zostawić. Pan Burmistrz podjął decyzję, że przetarg, tym bardziej, że są potrzebne już robione 

inwestycja, inwestycje, będzie kontynuować nowy Burmistrz. Nic się nie zmienia, taka jest ciągłość 

władzy. Nie ma, że coś się ucina, przepaść i nowe się zaczyna. Także to jest jedna rzecz. A poza tym, ja 

nie jestem tutaj, no nie ma pani, pana Burmistrza, Zastępcy, żeby panu udzielić odpowiedzi. Dlatego 

bardzo bym prosił, jeżeli pan ma pytania do Burmistrza, Zastępcy, to jest pytania złożyć na piśmie, a 

zgodnie z tym w ciągu 14 dni będzie miał pan, będzie pan, trzyma, będzie, przepraszam, dostanie pan 

odpowiedzi na to pytanie, bo taki jest wymóg ustawy.  

Radny Dariusz Butkiewicz: Ale mam jeszcze dalej.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Panie Butkiewicz, proszę bardzo, ma pan pytanie dotyczące kwestii 

gminy, czy prywatnych spraw? 

Radny Dariusz Butkiewicz: Ale kwestie gminy. Jeżeli członkowie gminy, zarządu gminy, zasiadają w 

spółkach gminnych, na przykład pan Gierlof zasiada w spółce gminnej PWiK, no to chciałem się 

dowiedzieć czy on posiada dyplom z Collegium Humanum. Gdzie jest afera tak zwanych lewych 

dyplomów i to jest bardzo ważne, ponieważ, jeżeli się okaże, że sprawa, która jest głośną sprawą w 

całej Polsce, że członkowie zarządu miasta, którzy uzyskali taki dyplomy w tej, w tej, tej uczelni, te 

dyplomy nie będą honorowane i nie będą mogli zasiadać w spółkach po prostu. I dlatego jest tu na sali 

pani Skarbik i z tego co wiem pani Skarbik też posiada, czyli bezpośrednio pytam się do pani Skarbnik, 

zainteresowanej, która posiada ten dyplom, prawdopodobnie. I mam do niej pytanie czy to jest z 

Collegium Humanum? Czy pani Skarbnik też się wymija od tego pytania? 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Panie radny, ja myślę, że jeżeli wyjdzie tak jak pan mówi, że to 

wyjdzie, że z tego to uprawnienie jest i stanie się nieprawne, to Ci ludzie to stracą. Na razie nawet, 

jeżeli jest jakaś afera w tej uczelni, to nie oznacza, że te wszystkie dyplomy już są nieważne. Niech pan 

nie przesądza sprawy, tak, bo może te osoby zrobiły to zgodnie z prawem. Nie było powiedziane, że 

pan Burmistrz Popiel zrobił nielegalnie. Było tak powiedziane? Nie. Dlaczego pan już przesądza albo 

pani Skarbnik zrobiła nielegalnie?  

Radny Dariusz Butkiewicz: Ja nie mówię, że nielegalnie.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Nie jest pan sędzią w tej sprawie.  

Radny Dariusz Butkiewicz: Ale ja... Pan troszeczkę już przekroczył pewne granice, przepraszam. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: To pan już przekroczył pewne granice, już dawno. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Nie, nie, a pan zaczyna swoje. Ja nie powiedziałem, że są nielegalne, ja tylko 

powiedziałem, że jest afera, jest afera, która toczy się sprawa w prokuraturze o nielegalne. A ja nie 

mówię, że oni nie są nielegalne, przecież powiedziałem takie słowa że w przypadku wyjaśnienia tej 

sprawy to może dopiero wyjść, że są nielegalne. Ja nie powiedziałem, ja nie oskarżyłem w tej chwili 

jeszcze panią Skarbnik, czy pana Burmistrza, czy pana Zastępcy, że mają nielegalne dyplomy. Tylko 

zapytałem się czy, z ciekawości, czy są te Collegium Humanum, czy mam wiedzieć, że one, że jest 

podejrzenie, że te dyplomy, mogą być nieważne. I mam jeszcze pytanie, no do pani Skarbnik. Czy to 

były zapłacone pieniądze z budżetu gminy, czy to z prywatnych pieniędzy te, te, można powiedzieć, te 
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za uzyskane dyplomy, no tak uzyskane dyplomy, czy zostały wypłacone z pieniędzy publicznych, czy, 

czy prywatnych? Czy może mi pani odpowiedzieć, czy też nie odpowie pani mi na te pytanie? 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Pani Skarbnik bardzo proszę. 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Proszę te pytania wszystkie złożyć na piśmie, dostanie pana odpowiedź w 

ciągu 14 dni. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa ma jeszcze jakieś pytania?  

Radny Dariusz Butkiewicz: Nie będzie państwa już za 14 dni, bo 9, 6 maja zaprzysiężenie i w tym 

momencie, w tym dniu już kończy się kadencja Burmistrza, nie praktycznie, więc jeśli mówicie Państwo 

o 14 dniach to...  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Panie radny Butkiewicz, ja panu nie udzieliłem głosu. Bardzo proszę, 

czy ktoś z państwa ma jeszcze pytania? Nie widzę więcej pytań. Zamykamy punkt 15. 

 

16. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 16. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania 

i wnioski, wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. Bardzo proszę o 

odczytanie. 

Radny Marcin Jotko: Do Dariusza Butkiewicza. Do Dariusza Butkiewicza radnego Rady Miejskiej w 

Ornecie. W odpowiedzi na pana wniosek złożony na sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 27 marca 

2024, przekazane przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w dniu 2 kwietnia 2024 roku, w sprawie 

skarpy przy ul. Zarzecznej w Ornecie, informuję, że pracownicy Urzędu Miejskiego dokonali wizji w 

terenie w celu określenia stanu i zachowania skarpy. W trakcie oględzin została wykonana między 

innymi dokumentacja zdjęciowa, która, została dołączona do korespondencji kierowanej do 

Państwowego Instytutu Geologicznego Państwowy Instytut Badawczy w Warszawie, w sprawie 

podjęcia kontroli zgłaszanego zagrożenia powstania osuwiska. Nadmieniam, że poprzednia kontrola 

tego terenu przez wyżej wymieniony Instytut odbyła się w 2020 roku, nie wykazała wówczas 

występowania osuwiska, ale wskazała na możliwość powstawania osuwisk w nadbudowie 

antropogenicznej w warstwie nagromadzonych, nasypanych przez ludzi materiałów, na przykład gruzu, 

odpadów budowlanych, odpadów o różnej morfologii materii organicznej i tym podobne. Dalsze 

postępowanie uzależnia się od wyników wnioskowanej przez gminę kontroli. Do niniejszej odpowiedzi 

dołączam kserokopie pisma skierowanego do wyżej wymienionego Instytutu. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo, więcej odpowiedzi nie mamy. Zamykamy punkt 16. 

 

17. Informacje i komunikaty. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 17. Informacje i komunikaty. Pierwszy 

komunikat mam taki, że Komisarz Wyborczy w Elblągu zwołuje pierwsze posiedzenie, pierwszą sesję 

nowo wybranej rady na dzień 6 maja 2024, na godzinę 10:00. Przypomnę jeszcze kolegom radnym, że 

do końca kwietnia należy złożyć oświadczenia majątkowe, rozliczyć się ze sprzętu i innych rzeczy. 

Szanowni państwo, ta sesja, jest jak wiemy, ostatnią sesją w tej kadencji. Co prawda, jak państwo 

wiecie, zgodnie z ustawą, Rada w tym składzie funkcjonuje do 30 kwietnia 2024 roku, że formalnie 

Rada zakończy pracę we wtorek za tydzień. I wtedy oczywiście będzie już 1 sesja decydowała o tym, 

będzie ślubowanie Radnych i Burmistrza. Chcę państwu przypomnieć, że panowie Burmistrzowie i 

zarząd miasta, funkcjonuje do momentu zaprzysiężenia nowego Burmistrza. Dzisiaj też proszę 

państwa, ponieważ jest to ostatnia sesja Rady Miejskiej w tej kadencji, to ja w swoim imieniu, ale 

również w imieniu, mam nadzieję wszystkich radnych chciałbym podziękować wszystkim osobom, 
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które uczestniczyły w sesjach. Czy to uczestniczyły w sesjach na żywo, czy uczestniczyły w sesjach 

zdalnie. Szczególnie oczywiście tym osobom, które przyczyniły się do tego, że Rada mogła w jakiś 

sposób prawny funkcjonować, a więc wszystkim pracownikom Urzędu Miejskiego, którzy 

przygotowywali projekty uchwał. Osobom, które potem referowali te projektów uchwał, wszystkich 

dokumentów. My zdajemy sobie sprawę z tego, że sesje Rady to jest raz na miesiąc i to jest 2-3 godziny 

wszystko, ale żeby ta sesja przebiegła sprawnie, potrzebna jest bardzo duża i merytoryczna praca wielu 

ludzi. Chcę podziękować również w imieniu swoim, wszystkim państwu. Tak się składa, że 14 lat tutaj 

zasiadałem, za tym pulpitem. Mam nadzieję, że państwo nie macie jakichś większych uwag do mnie. 

Jeżeli zdarzyło się coś w czasie tych 14 lat, to ja bardzo serdecznie przepraszam, lubię przepraszać 

nawet za to czego nie zrobiłem, bo sam wymagam od tego, że przepraszam, dziękuję, proszę to są takie 

klucze do otwierania wszystkiego. Szanowni państwo pozwolicie, że zajmiemy Wam jeszcze trochę 

czasu. Wręczymy tutaj podziękowania osobom, tym, które szczególnie przyczyniły się do 

funkcjonowania Rady, ale jak mówię tych osób, którym musielibyśmy dziękować, jest bardzo dużo. 

Pewnie byśmy o niektórych, a może nawet i zapomnieliśmy, o niektórych, bo tak to się zdarza. Siwe 

włosy już mam, więc mogę zapomnieć. Od kogo zaczniemy? Pierwszą osobą, której chcemy 

podziękować to jest pani Skarbnik Anna Kich. Składamy wyrazy szacunku i uznania za pani nieocenione, 

szeroko rozumiane wsparcie na rzecz Rozwoju Miasta i Gminy Orneta. Oferowanie Radzie Miejskiej w 

Ornecie minionej kadencji 2018- 2024. Upływający okres, był czasem bardzo dobrej współpracy 

podczas realizacji wielu projektów, badań, przedsięwzięć, czasem wytężonej aktywności na rzecz dobra 

wspólnego. Dzięki wspólnemu wysiłkowi sukcesywnie i trwale zmienialiśmy otaczającą nas 

rzeczywistość na lepsze. Dziękujemy za wyjątkowe zaangażowanie, czyny i osobisty wkład, poparcie 

naszych działań i realizowanych przedsięwzięć. Dziękujemy za niezawodną obecne w życiu publicznym 

oraz społecznym Miasta i Gminy Orneta. Przede wszystkim za owoce wspólnej pracy służące lokalnej 

społeczności. Życzymy niesłabnącej siły oraz pozytywnej energii do dalszego działania i kontynuowania 

nowych inicjatyw na rzecz Rozwoju Miasta i Gminy Orneta, a przede wszystkim zadowolenia z 

osiągniętych sukcesów w życiu prywatnym jak i publicznym. Niech wysiłek oraz trud pracy włożony w 

rozwój naszego miasta będzie źródłem pani satysfakcji. [Brawa] Podobnej treści podziękowania 

składamy na rzecz pana Krzysztofa Gulbinowicza Radcy prawnego Urzędu Miejskiego. [Brawa] 

Radca prawny, Krzysztof Gulbinowicz: [wypowiedź niezrozumiała] ... za współpracę, za Waszą pracę. 

Ja byłem takim milczkiem może na tych sesjach, ale, ale, czuwałem nad jej przebiegiem i zawsze jak 

trzeba było to zabierałem głos. Także, jeżeli kogoś uraziłem, a mam nadzieję, że nie, to awansem 

przepraszam. Dziękuję Państwu. [Brawa] 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Pani Joanna Leszczyńska Kierownik Referatu Ochrony Środowiska 

Urzędu Miejskiego w Ornecie [Brawa] Pani Natalia Kogut Samodzielne stanowisko do spraw 

gospodarowania zasobami mienia gminnego [Brawa] Inspektor ds. Kultury i Oświaty Pan Łukasz 

Okapiński [Brawa]  Pani Katarzyna Olszewska Samodzielne stanowisko do spraw zamówień publicznych 

[Brawa] Widzę, że pan Ryszard wykorzystuje sytuację. [Brawa, śmiech] Jan Orłowski Samodzielne 

stanowisko do spraw inwestycji i funduszy pomocowych [Brawa] Życzymy powodzenia w dalszej pracy. 

Pan Mariusz Leszczewski Samodzielne stanowisko do spraw inwestycji i funduszy pomocowych [Brawa] 

Paulina Piotrowska Samodzielne stanowisko do spraw gospodarowania zasobami mienia gminnego 

[Brawa] Pan Marcin Żołobiński Samodzielne stanowisko ds. informatyki [Brawa] Pani Paulina 

Włodarczyk pomoc administracyjna do spraw promocji turystyki i sportu [Brawa] Pan Kamil Nowicki 

Komendant Straży Miejskiej w Ornecie [Brawa] Pan Zbigniew Goździewski Komendant gminnego, 

Gminnej Straży w Ornecie [Brawa] Pani Agnieszka Lewandowska Dyrektor Centrum Kultury i Biblioteki 

Miejskiej w Ornecie [Brawa] Pani Ewa Mazur Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
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w Ornecie [Brawa] Pani Dorota Wiszniewska Dyrektor Przedszkola nr 2 w Ornecie [Brawa] Przy okazji 

chcielibyśmy podziękować również pani Barbarze Kobierskiej poprzedniej dyrektorce przedszkola, 

dziękujemy bardzo [Brawa] Dorota Antonowicz Dyrektor Przedszkola nr 1 w Ornecie [Brawa] Pani 

Agnieszka Lawrenc Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bażynach. [Brawa] Dziękujemy też pani Alinie 

Mańkut, która była poprzednio Dyrektorem Szkoły w Bażynach. [Brawa] Elżbieta Fijarczyk Dyrektor 

Szkoły Podstawowej nr 1 w Ornecie. [Brawa] Łukasz Kowalczuk dyrektor Szkoły Podstawowej nr 4 w 

Ornecie. [Brawa] Leokadia Adamczyk Przewodnicząca Gminnego, Gminnej Rady Seniorów w Ornecie 

[Brawa] Mirosław Zdunek członek rady powiatowej. [Brawa] Pan Leszek Kondratowicz Przewodniczący 

Zarządu Osiedla nr 3 w Ornecie. [Brawa] Tomasz Steć Sołtys sołectwa Bogatyńskie. [Brawa] Jan Olesiak, 

Olesiek, przepraszam Olesiuk. Jan Olesiuk Sołtys Karbowa. Nie ma. Bartosz Wocial Sołtys sołectwa 

Klusajny. Jan Kołkowski, nie ma. Mirosława Świszcz. Jan Mojak Sołtys sołectwa Miłkowo [Brawa] 

Ryszard Ferenc SOłtys Bażyn, nie ma? [wypowiedź niezrozumiała] Mamy tutaj też podziękowania dla 

państwa koleżanek i kolegów radnych. Może jedno nieudolnie, zwolnij mnie trochę, bo mi się ręce 

trzęsą, przeczytam. Szanowna pani Radna. Jest nam niezmiernie miło przekazać wyrazy szacunku, 

uznania, za pani nieocenioną pracę i osobisty wkład i zaangażowanie wniesione w rozwój idei 

samorządowej w Gminie Orneta. Dziękujemy za całokształt pracy w Radzie Miejskiej w Ornecie 

wykonanej podczas minionej kadencji 2018-2024. Z chwilą podjęcia funkcji Radnej Rady Miejskiej w 

Ornecie otrzymała pani kredyt społecznego zaufania, to szybko poznała pani realia życia codziennego 

wypełniania nowymi, niejednokrotnie trudnymi wyzwaniami. Przez cały okres kadencji, priorytetem 

dla była dla pani otwartość i problemy człowieka, zwykłego mieszkańca gminy. Patrząc z perspektywy 

czasu, który upłynął, niezwykle pracowicie widzimy jak pani uczestnictwo, zaangażowanie oraz 

kompetentne, kompetentne rozmowy zaowocowały podjęciem trafnych decyzji, dobrych rozwiązań, 

w wielu dziedzinach. Zrealizowane uchwały, tak ważne z punktu widzenia zaspokojenia zbiorowych 

potrzeb mieszkańców, prawidłowego funkcjonowania, rozwoju oraz kreowania pozytywnego 

wizerunku Miasta i Gminy Orneta ,świadczą o rzetelnej służbie, godnym reprezentowaniu interesów 

lokalnego społeczeństwa a przede wszystkim o prawidłowo wykonanej pracy. Życzymy Pani satysfakcji, 

dumy z dotychczasowej aktywności. Niech nowo zdobyte doświadczenia podczas pełnienia funkcji 

Radnej Rady Miejskiej w Ornecie przyniosą Pani jeszcze większą motywację, inspirację do dalszej pracy 

na rzecz społeczności lokalnej, bo przecież gmina Orneta jest najważniejsza. Życzymy odwagi do 

stawiania czoła nowym wyzwaniom, a także dalszych sukcesów w życiu zawodowym i osobistym. Pani 

Marzena Ołtuszewska. [Brawa] Dziękuję bardzo. Pani Danuta Kamińska [Brawa] Pan Krzysztof Banucha 

[Brawa] Pan Marcin Jotko [Brawa] Pan Piotr Junko [Brawa] Pan Adam Kaczmarek [Brawa] Pan Daniel 

Kogut [Brawa] Pan Dariusz Butkiewicz [Brawa] Pan Bogdan Kowieszko [Brawa] Wszystkiego dobrego. 

Straszy już [śmiech] Pan Andrzej Salamonik [Brawa] Pan Paweł Skowyrski [Brawa] Pan Krzysztof 

Widerski [Brawa] Wszystkiego dobrego. Mam nadzieję, że się będziemy jeszcze spotykać. Pan Ryszard 

Ferenc [Brawa] 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Proszę bardzo. Szanowny Panie Przewodniczący w imieniu Burmistrzów 

oraz swoim miło nam niezmiernie, miło przekazać wyrazy szacunku i uznania za Pana nieocenioną 

pracę, osobisty wkład i zaangażowanie wniesione w rozwój idei samorządowej w gminie Orneta. 

Dziękujemy za całokształt pracy w Radzie Miejskiej w Ornecie, wykonanej podczas minionej kadencji 

2018-2024. [Brawa] 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Ponieważ pani Marzena tutaj poza kolejnością, ale jest kobietą i 

radną, to muszę ustąpić, bardzo proszę. 

Radna Marzena Ołtuszewska: Jeszcze radną. Chciałam Bardzo, bardzo wszystkim serdecznie 

podziękować za współpracę. Dyrektorom, którzy zawsze mnie wspomagali na Komisji Oświaty. 
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Radnym, wszystkim serdecznie dziękuję. Dla mnie była to bardzo owocna praca. Nauczyłam się bardzo 

dużo, chociaż całe życie pracowałam w ZUS-ie, ale się nauczyłam zupełnie pracy społecznej, takiej 

zupełnie innej. Dziękuję Wam bardzo. Jeżeli kogoś uraziłam, przepraszam i dziękuję wszystkim 

serdecznie i życzę wszystkim powodzenia i wszystkiego dobrego, a w szczególności zdrowia. Dziękuję 

bardzo. [Brawa] 

Inspektor ds. kancelaryjnych Rady Miejskiej w Ornecie Małgorzata Kowalczuk: W imieniu swoim i 

koleżanki z Biura Rady chciałyśmy przekazać te róże na ręce Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

Podziękować wszystkim Radnym za współpracę, a w szczególności Przewodniczącemu Rady Miejskiej 

Józefowi Uzarowi, za profesjonalizm, przekazaną wiedzę oraz pomoc. Wraz ze słowami podziękowania, 

prosimy przyjąć życzenia pomyślności w dalszej pracy na rzecz samorządu oraz życzymy dużo zdrowia, 

dla wszystkich. Dziękujemy. [Brawa] 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Tak, No my zostawiliśmy na koniec. Panie z Biura Rady nas 

wyprzedziły oczywiście. Ja z kolegą Wiceprzewodniczącym, chcielibyśmy podziękować Paniom 

pracującym w Biurze Rady. Musicie państwo wiedzieć, że tak naprawdę to czy Przewodniczący działa 

dobrze, czy źle, to nie od niego zależy. Jak jest dobry pracownik, dobrzy pracownicy Biura Rady, to nie 

musi za wiele robić, poza tym, że trzeba podpisywać pisma, trochę czasu mieć. Więc my chcielibyśmy 

podziękować paniom za ogromny profesjonalizm, że panie przykładałyście się do pracy bardzo 

rzetelnie. Ja nie będę czytał tego, po co? I my możemy stwierdzić, że nowa rada, kto by nie wszedł tutaj 

jako Przewodniczący Rady, będzie miał naprawdę bardzo prosto, bo wy znacie te przepisy, znacie 

dokładnie, sam to odczułem. Także dziękujemy bardzo za pracę, ale my pracujemy jeszcze do 

trzydziestego, także my się pożegnamy trzydziestego. [brawa] Dziękuję bardzo. [brawa] Proszę bardzo. 

[wypowiedź niezrozumiała] Dziękuję bardzo wszystkim. Jeszcze ostatnie zdanie i potem też jeżeli ktoś 

z państwa chciałby zabrać głos to bardzo prosimy. Chcę państwu jeszcze, jeszcze raz wszystkim 

podziękować, tym razem w imieniu Pana Burmistrza Ireneusza Popiela, który mnie upoważnił do tego, 

żeby podziękować wszystkim radnym, wszystkim uczestnikom sesji takim codziennym, jak i również 

wszystkim mieszkańcom, którzy w różny sposób, czy to krytycznie czy życzliwie, ale pamiętajcie 

państwo, że w samorządzie nie można liczyć tylko na poklask. są głosy krytyczne. Ja zawsze wychodzę 

z założenia i często to mówię, że jak pracujesz w samorządzie to nie musisz liczyć na wdzięczność, tu 

nie ma wdzięczności. Ale my wszyscy pracujemy tutaj dla dobra gminy. Oczywiście wiemy, że skład 

rady się trochę zmieni, że będzie nowy Burmistrz. Wszystkim nowym Radnym, Burmistrzowi, życzę 

przede wszystkim powodzenia, dlatego, że jeżeli im się będzie powodzić, to miasto też będzie się 

rozwijało. Nikt nie, nowym władzom czegoś złego, bo życzyłby źle miastu, a przecież nasze hasło było 

takie, ja się z nim utożsamiam, że gmina Orneta jest najważniejsza, a my tylko jesteśmy sługami tej 

gminy. I też trzeba pamiętać o tym, że każdy z nas musiał być wystawiony na pochlebstwa, ale na 

krytykę, bo to jest rzecz naturalna, a poza tym jesteśmy osobami publicznymi i tak to wygląda. Ja już 

bym.. Jeszcze panu Przewodniczącemu chcieliśmy wręczyć dyplom, tak jak każdemu podziękowanie. 

Nie, nie. Nie? [śmiech] Bo Rysiek wyczuł, że jak dziewczyny wzięły jakąś tą, to dla mnie. Ja już dostałem 

kolego, aż za dużo. Teraz będzie, poproszę pana Marcina Jotko, żeby odczytał również podziękowania 

od pana Zastępcy Burmistrza Andrzeja Gierlofa. 

Radny Marcin Jotko: Do pana Józefa Uzara Przewodniczącego Rady Miejskiej w Ornecie. Szanowny 

Panie Przewodniczący, Szanowny Panie, Szanowne Panie i Panowie radni Rady Miejskiej w Ornecie, 

Szanowny Panie i Panowie Sołtysi z gminy Orneta, Szanowni Przewodniczący Osiedli w Ornecie. W 

związku z upływającą kadencją organów samorządowych w wybranych w 2018 r. pragnę serdecznie, 

serdecznie podziękować wszystkim państwu, za wspólne działanie na rzecz naszych mieszkańców i na 

rzecz rozwoju naszej gminy. Chociaż była to kadencja nacechowana wieloma niezależnymi od nas 
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zagrożeniami zewnętrznymi związanymi z epidemią covid, czy działaniami wojennymi na Ukrainie, 

jestem przekonany, że razem, jako samorząd lokalny Gminy Orneta, dobrze poradziliśmy sobie z 

wieloma wyzwaniami, które te zagrożenia przyniosły, a z tego trudnego okresu wszyscy wyszliśmy 

bardziej doświadczeni, wzmocnieni mentalnie i organizacyjnie. Wplecione w ten czas wielokierunkowe 

działania inwestycyjne w gminie, działania na rzecz oświaty i kultury oraz na rzecz szeroko pojętej 

pomocy i opieki społecznej oraz bezpieczeństwa publicznego dopełniają obrazu upływającej kadencji, 

trwale zapisując efekty tych działań. Te osiągnięcia to niewątpliwa zasługa nas wszystkich, niezależnie 

od wykonywanych, czy powierzonych nam w samorządzie funkcji. Dzięki współpracy bowiem, 

mogliśmy stawiać i osiągać wspólne cele, najbardziej efektywnie i korzystne dla naszych mieszkańców 

i naszej gminy. Wszystkim państwu życzę powodzenia w dalszej działalności na rzecz naszego miasta i 

naszej gminy, niech przynosi ona stale dobre efekty i dostarcza wszystkim ogromną satysfakcję.  

Z poszanowaniem Zastępca Burmistrza Andrzej Gierlof. [Brawa]  

 

Treść podziękowań Zastępcy Burmistrza Andrzeja Gierlofa  - stanowi załącznik nr 23 do protokołu sesji. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Tak, jak państwo, jeszcze 1 podziękowanie, ponieważ trochę byłem 

stremowany i przy okazji podziękowania dla pracowników Biura Rady, zapomniałem, a nie 

zapomniałem, tylko odłożyłem na koniec, może o tak powiedzmy, żeby nie było, że zapomniałem. 

Chciałbym jeszcze bardzo serdecznie podziękować 2 osobom, które też bardzo ważną rolę odgrywały 

w funkcjonowaniu Rady, bo państwo wiecie, że oprócz Biura Rady mieliśmy czasami sesje uroczyste, 

trzeba było przygotować wiele rzeczy, zaproszeń, podziękować. Chciałbym podziękować 2 paniom z 

Promocji gminy, pani Paulinie Włodarczyk i pani Małgorzacie Kirol. Bardzo serdecznie dziękuję za 

współpracę z Radą [Brawa] i wszystkim, wszystkim państwu. Czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos? 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Ferenc: Szanowni państwo, chciałbym serdecznie podziękować 

całej Radzie. Koleżankom i Kolegom za wspólnie, za wspólną pracę jaką tu żeśmy po prostu robili. 

Szanowni państwo, chciałbym podziękować, przepraszam, mocno się tremuję. 30 parę lat jestem, jakby 

nie było, w samorządzie, kupę ludzi spotkałem, którym dużo zawdzięczam i zawdzięczają przede 

wszystkim mieszkańcy. Chciałbym serdecznie Wam wszystkim podziękować. Kierownikom referatów, 

pani Skarbnik szczególnie serdecznie dziękuję i przepraszam, że nieraz musiała się pani na mnie mocno 

denerwować, ale samo życie, samo życie. Chciałbym powiedzieć tak: dziękuję mieszkańcom, wyborcom 

za tyle lat wspólnej pracy, bo to była naprawdę wspólna praca. Jak mówię my-to Bażyny. Chciałbym 

podkreślić, myślę, że zrobiliśmy bardzo dużo, szczególnie za kadencji Irka Popiela, któremu serdecznie 

jeszcze raz dziękujemy, jako mieszkańcy, wiadomo, coś się zaczyna, coś się kończy. Moje 30 lat nie 

poszło na pewno na marne. Jak wiecie państwo, znacie Bażyny, wiecie co zostało zrobione, jak to 

wszystko wygląda. Nie chwalą podobno, to trzeba samemu się chwalić, bo naprawdę osiągnęliśmy 

bardzo dużo. Mamy dzisiaj finał mojego, tak sobie przyjąłem, takie zadanie kiedyś, kiedyś jeszcze, za 

Jarka Koguta, za poprzedników, robimy kanalizację wsi, robimy wodociągi, robimy wszystko, stawiamy 

jakiś most, byle jaki, tak miało być, to tymczasówka służy nam, jak wiecie państwo do dzisiaj. Takim 

finałem tego wszystkiego, jest dzisiaj końcówka drogi, ulicy, którą zalewamy w Bażynach, za którą, 

która, jest jak gdyby finałem mojego całego trzydziestolecia, także zamykamy ten etap. Zostawiam dla 

pani Burmistrz też i od razu zapewniam, że będę dalej dążył, o skończenie tego, końcówki tej drogi, 

którą tam mamy, koło młyna 70 czy tam 50 m, także, jeżeli to skończymy to Bażyny naprawdę są, mają 

dosłownie wszystko. Zostają nam tylko drogi na kolonii, no ale niestety, takie jest życie, że nie stać 

Gminy na wszystko. Chciałbym za wszystko Wam, Drodzy państwo, podziękować, przeprosić jeśli kogoś 
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obrażałem, obraziłem i tak dalej. Także wszystkiego dobrego i dziękuję bardzo za tyle lat wspólnej 

pracy. Dziękuję bardzo pani Skarbnik, dziękuję jeszcze raz. [Brawa] 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Pobiję jego rekord. No niestety nawet sam nie wiedziałem, że mi się 

udało już 30 lat, a jeszcze może jak Bozia da 5. Proszę bardzo pani Dyrektor. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 1 w Ornecie Elżbieta Fijarczyk: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

w imieniu wszystkich dyrektorów Orneckich placówek oświatowych, także chcielibyśmy państwu 

serdecznie podziękować za owocną współpracę. Państwa trafne decyzje w zakresie oświaty przyczyniły 

się do tego, że mogliśmy rozwijać nasze jednostki, upiększać, doposażać. Swoje zadania nałożone przez 

państwa na nas, staraliśmy się wykonywać z największym zaangażowaniem, z profesjonalizmem. Na 

ile nam się to udało, państwo jesteście od tego, żeby to ocenić. Myślę jednak, że nie było źle. Wszystkim 

tym, którzy dostali się do kolejnej, na kolejną kadencję, serdecznie gratulujemy i wyrażamy nadzieję 

również na owocną współpracę w zakresie oświaty. Dziękuję bardzo. [Brawa] 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Czy ktoś z państwa jeszcze chciałby zabrać głos? Jeżeli nie ma, to ja 

na koniec jeszcze chcę podziękować osobom, których nie ma na dzisiejszej sesji. Czyli pani Sekretarz, 

panu Zastępcy Burmistrza i panu Burmistrzowi Ireneuszowi Popielowi. Tak się składa, że no z tym 

człowiekiem związałem swoją działalność samorządową, od wielu, wielu lat. Chcę powiedzieć państwu, 

że ja się na pewno nie zawiodłem. To dzieło tych 14 lat jest widoczne. Dużo pan Burmistrz Ireneusz 

Popiel pracował dla gminy, nie tylko 8 godzin, ale 24 i pracował całym sercem. Gmina to nie tylko jego 

praca, ale jak podkreślał miłość i to przekładał na to i życzę następnemu Burmistrzowi, żeby miał takie 

same osiągnięcia i tak samo, takie same sukcesy. Dziękuję bardzo. [Brawa] 

 

18. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: I zamykam 72 sesję Rady Miejskiej. Zapraszam jednocześnie na 1 

sesję, tak się chyba złoży, że będzie mi dane prowadzić 1 sesję Rady Miejskiej, dziękuję bardzo. [Brawa] 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła:  
Inspektor ds. kancelaryjnych Rady Miejskiej w Ornecie 


